
Referat af IS – 14. maj 2024 
 

Mødested: HTK Rådhus, Rådhusstræde, Lokale 1.22. 

Deltagere: Formand fra FKU, Toke Elling og Signe Abildå  

Idrættens Samråd (IS), Stefan, Tobias, Peter V, Jette P., Jan, Jens  

 

Fraværende: Ilknur (Barsel), Carsten, Kim og Nada. 

 

  

1. Velkommen – Jens bød velkommen til alle og en særlig velkomst til Signe Abildå. 

  

2. Nyt fra Fritid & Kultur (Stig er på vej tilbage efter sygdom – et par timer hver dag) 

  

3. Nyt fra formanden 

• Status Bevægelseshus i Hedehusene  

• Er bevilget – byggetid ca. 5-6 år 

• Jens (formand) er med i styregruppen. 

• Styregruppen har bedt om ekstra indsigt i planerne, således at der ikke opstår 

overraskelser undervejs jfr. andre store projekter. 

• Hedehusene Idrætsforening skal flytte ud af Hedehusene Skole senest den 

1.2.2025 – lokalerne skal ombygges og er kun delvist færdige på 

indflytningsdatoen.   

• Hedebo Dart har først sagt nej til et tilbud i klublokaler i kælderen på Parkskolen 

– ligner nu et ja tak. (skyttelokaler). 

• Læringshuset bliver ikke udnyttet optimalt. Foreningerne har svært ved 

adgangen til hallen i læringshuset. 

• Facilitetsstrategi – Vi skal holde fokus på de målsætninger og initiativer der er i 

strategien, hvorfor vi snarest til drøfte den lagte strategi. 

• Brugermøder på skolerne er alle afholdt – referaterne kommer samlet fra Peter 

C./Signe og Casper til næste møde i juni måned. 

 

4. Timefordeling 2024-2025. 

• Orientering om status på timefordeling. 

• Badminton – den skriftlig sag er faldet på plads = afsluttet 

• Parkskolen – Ungdomsskolen og TIK Gym er også faldet på plads, dog med 

udfordringer. 

• Svømning er også på plads. 

• Spring – er kommet på plads med interne ombytninger. Brugermøde er afholdt i 

Springcentret i Nærheden. Der er dialog i gang mellem HIC og foreningerne 

omkring ændring af ”skumgraven”. 

• Tennis forventes at falde på plads den 21. maj 2024. 

• Disc Golf i Hedehusene foreslår at vi revurderer regler for dem om vinteren. 

o Vil gerne træne i Læringshuset, hvor det også ser ud til at der er tid. 

• Håndbold – harpiks udfordringer i Fløng / Hedehusene.  

o Hvad koster den ekstra rengøring, hvis en hal mere skal tages i brug med 

harpiks? 

• Udvalg med fokus på effektiv brug af halfordeling arbejder fortsat og kan 

afrapporter på augustmødet (Casper, Carsten, Jan og Jens) 

• Udvalg der årligt kigger på timefordelingsregler vil bliver samlet / dialog om evt. 

ændringer i de regler der gælder fra 2025/2026. 

o Jens sender til udvalget: Casper, Tobias, Peter V., Peter C. og Jens. 

 



 

 

5. Formand for Fritids- og Kulturudvalget Toke Elling – indleder og fri debat: 

• Jens Bjerge startede med at byde Toke Elling velkommen til IS-mødet. Det er en 

god tradition at udvalgsformanden kigger forbi engang hvert år før sommerferien. 

o Det er Toke Elling og IS enige om at det fortsætter. 

• Idræts- og bevægelsespolitikken 2024-2036 skal politisk behandling i juni 

• Fokus på Elite- og Talent – nye retningslinjer: Organisering af arbejdet, 

talentudviklingsmiljøer, støttekoncept, branding og klubudvikling. 

• Flot medlemsstigning i HTK 

• Facilitetsudvikling i gang – Kunstgræsbanen, Bevægelseshuset, Folkeparken ved TIC 

og Fodboldgolfbane (i Egeskoven). 

• 1.293 nye foreningsmedlemmer i HTK. 

• Tilvækst af frivillige i HTK er rykket fra 1.372 til 1.702 = 330 flere trænere, 

bestyrelses- & udvalgsmedlemmer over og under 24 år. 

• Mange indsatser – der henvises bl.a. til vedhæftede bilag, som kan rekvireres hos 

formanden. 

• Folkeparken omkring TIC – ”kick-off” arrangement I TIC med 200 deltager 

Principperne bliver besluttet politisk i juni 

• Toke Ellings svarede på spørgsmål fra Peter V. om inddragelsesprocessen, som ofte 

er lidt for sammenpresset både for borger og politikkerne. 

• Folkeparkens delmål skal have inddragelse af HTK-borgerne. 

• Konsulenterne har talt med Skolerne og institutionerne i område/nærmiljøet. 

• Fokus på aftalen i Børne og Kulturhuset mellem foreningerne og Danmarks 

Underholdningsorkesteret – Toke undersøger 

• IS ønsker fokus på diverse aftaler på skolerne – husk borger inddragelse. 

• Ungdomstilskuddet – ikke ændret i Jens’s 20 år i IS. Jens foreslog at det er et 

fokuspunkt for Byrådet, hvis det er et stort ønske om bevægelse for kommunens 

borgere. 

• Fokus på næste Kunstgræsbanen i Vest, som faktisk er nævnt i 2022 i Fritids- og 

Kulturudvalget – behovet er der. 

• På spørgsmål fra IS fortæller Toke Elling, at der er tanker omkring udviklingen i Øst 

(læs ved TIC). IS ønsker en langsigtet plan for området omkring TIC, Parkskolen og 

Folkeparken. 

  

6. Medlemsudvikling i foreningerne, herunder statistik fra DIF/DGI – v/Signe Abildå 

• Medlemstallene bliver hentet fra CFR registret (Signe har tallene). 

• Der er dog undring over de – til tider – store forskelle der er på tallene i de 

forskellige statistikker. Det vil IS gerne undersøge nærmere. 

• Signe gennemgik tallene i aldersfordelingen og kønsfordelingen. 

• Der er rigtig flot fremgang i mange foreninger – og der skal fra IS og Fritid & 

Kultur lyde en stor tak for indsatsen.  

 

7. Idræts- og Bevægelsespolitikken i HTK 

• Under Idræts- og Bevægelsespolitikken blev også drøftet nye retningslinjer for 

Talent og elite.   

• Oplæg af Signe Abildå og drøftelse heraf. 

• Signe har været rundt til alle centercheferne – Alle centre vil gerne være i 

samarbejde med HTK’s foreningerne – det virker meget bedre denne gang 

end tidligere. 

• Den nye Nationale folkeskoleaftale (som bliver til Folkeskoleloven) har 

fjernet idræt, som eksamensfag. Den åbner nye muligheder for 

foreningslivet.  

• BDFL = bevæg dig for livet kører ikke videre – bliver vurderet/ revideret når 

der er en ny bevægelsespolitik er vedtaget. 



• FKU = Fritid og Kulturudvalget – Bevægelsespolitikken bliver sendt i høring 

frem til september – både intern og eksternt. Input til fremtidige 

samarbejder. 

• Signe viste en indsatsliste, som vedhæftes som bilag og kan rekvireres hos 

formanden. 

• Elite og Talent – nye retningslinjer? Gennemsigtigheden, 

Branding/Talentudviklingsmiljø, Klubudvikling. Bestyrelsen bliver 

genovervejet, der undersøges nye retningslinjer. 

o Jens Bjerge gentog, at Idrættens Samråd gerne deltager i processen. 

  

8. Eventuelt 

• Der var ingen punkter at referere.    

 

• Mødedatoer Idrættens Samråd – ordinært møde 18-21 

 

• 11. juni 2024 – ordinært møde 

 

• 27. august – ordinært møde 

 

• 8. oktober – ordinært møde 

 

• 19. november – ordinært møde + årsmøde 

 

• 10. december – ordinært møde 

 

 


